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Protokół  nr  XXXVIII / 2017 
z sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia  25 maja  2017r.  

 
 

Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w sesji wzięli: Wójt 

Gminy p.Artur Herold, Sekretarz Gminy p. Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy p.Hanna Puttkammer, 

insp.ds. inwestycji p.Krzysztof Partyka, kierownik CUW p. Marek Mischke 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Zblewie.  Rozpoczęła się o  godz.16.00 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk. 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2027. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie określenia regulaminu otwartego konkursu ofert dla 

niepublicznych przedszkoli, niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego 

i  niepublicznych  szkół podstawowych, w których zorganizowano oddział przedszkolny na 

realizację zadania publicznego z zakresu wychowania przedszkolnego oraz kryteriów wyboru 

ofert. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Zblewo nr XXIX/212/2016 z dnia 

2 grudnia 2016 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Zblewo dla 

niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na 

terenie Gminy Zblewo oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości jej wykorzystania. 

6. Zakończenie. 

 

Ad.1  

Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk otworzył XXXVIII  sesję Rady Gminy Zblewo zwołaną  

w trybie art.20 ust.3 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym  na wniosek Wójta Gminy.  

Wniosek w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy powitał Panie i Panów  Radnych, Pana Wójta, Pana 

Sekretarza, Panią Skarbnik, kierownik CUW oraz pracowników Urzędu. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że udział w sesji bierze 13 Radnych na stan Rady 15, a więc 

Rada  jest władna  do podejmowania uchwał. 

W dalszej części Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek sesji i zapytał, czy są uwagi bądź 

wnioski do porządku dzisiejszej sesji. Wniosków nie zgłoszono i przyjęto porządek obrad jednogłośnie. 

Również jednogłośnie Radni  przyjęli protokół z XXXVII sesji Rady Gminy odbytej dnia 27 kwietnia br.   

 

Ad.2 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r. 

Pani Skarbnik poinformowała, że budżet zostaje zwiększony o kwotę 265.300zł na co składaa się  

180.000zł ze sprzedaży działek, 70.000zł z podatku od nieruchomości i 15.300zł z Ministerstwa Sportu 

na pływanie, na projekt do szkół. Po stronie wydatków – 152.000zł na drogi, 10.000zł do promocji, do 

CUW 10.000zł, ogólnie do oświaty 96.500zł, do sportu 15.300 zł na pływanie. Do projektu uchwały jest 

jeszcze jedna poprawka, w strażach pożarnych jest przeniesienie z §  materiałowego na § 

inwestycyjny, bo zostaną zakupione węże o dużej wartości i jest to wydatek inwestycyjny.  

Radny p.S. Fojut zapytał na co do oświaty przeznacza się 96.000zł? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że na wydatki bieżące do wszystkich szkół  i co CUW. 

Radny p.K.Niemczyk zapytał o 50.000zł przeznaczonych na kulturę i ochronę dziedzictwa 

narodowego. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że na projekt na przestrzeń publiczną zostają jeszcze dołożone środki – 

25.900zł i 10.000zł na linię energetyczną. Generalnie są to środki na ten projekt.  

Radny p.K.Niemczyk zapytał, gdzie to jest? 

Pan Sekretarz odpowiedział, że jest to linia w parku, chodzi o projekt który będzie miał na celu 

likwidację linii napowietrznych. 
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Przewodniczący Rady Gminy zapytał o wpływy ze sprzedaży składników majątkowych. 

p.Skarbnik  wyjaśniła, że w maju zostały sprzedane działki za kwotę 160.000zł a jest tam trochę więcej 

pieniędzy włożone, bo na pewno jeszcze coś sprzedamy. 

Przewodniczący Rady Gminy  zapytał, czy te 295.000zł jest już wykonane? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że jest już więcej wykonane jak 295.000zł. Po zwiększeniu jest to 

wykonana jeszcze około 100.000zł. 

Radny p.K.Niemczyk zapytał o jaką kwotę są obniżone do sprzedaży działki w Borzechowie, Pinczynie 

i Bytoni? 

Wójt Gminy odpowiedział, że są obniżone o wartość podatku vat, aby była zachęta dla kupujących i 

dodał, że   dziwi fakt, że w Borzechowie nie zostały sprzedane działki, które są  bardzo atrakcyjne. 

Radny p.K.Niemczyk zapytał o wydatki w wysokości 152.000zł na drogi publiczne gminne. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że to są środki na wydatki inwestycyjne, na budowę dróg. 

Radny p.K.Niemczyk  zapytał na co konkretnie? 

Wójt  Gminy odpowiedział, że został rozstrzygnięty przetarg za określoną sumę ale zmieniły się 

przepisy  i   możemy  zrealizować zamiast 150m ul.Jezierskiej, to 250 m. Tak samo jeśli mamy środki 

w budżecie to możemy zrobić dłuższy odcinek ul. Północnej. Za te pieniądze chcemy zrobić od razu 

dłuższe odcinki tych dróg.  

Radny p.R.Rambowski zapytał ile zostało jeszcze ul. Północnej? 

p.K.Partyka odpowiedział, że tam jest w sumie 150m z przetargu, a docelowo jest około 300m, czyli 

150 m jeszcze by zostało.  

Wójt Gminy dodał, że doskonale Radny o tym wie, że strategiczna odległość to jest około 200m, a 

później jest już na ul. Północnej niezagospodarowany teren i przy realizacji tego dzieła chcielibyśmy 

zrealizować ten odcinek 200m.  

Radny p.M.Kubik zapytał o ściągnięcie 50.000zł z gospodarki odpadami. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że przy projekcie budżetu takie były kwoty,  a teraz już wiemy ile śmieci 

będą kosztować  bo jest po przetargu.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni.  

Uchwała Nr XXXVIII/279/17 w sprawie zmian w  budżecie gminy na 2017r. w załączeniu do 

niniejszego protokołu.  

 

Ad.3 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2027. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że dochody i wydatki budżetowe zostały urealnione zgodnie ze zmianami w 

uchwałach i zarządzeniach oraz zostało dopisane nowe przedsięwzięcie „Budowa chodnika przy 

ul.Mostowej w Pinczynie” – dokumentacja z terminem realizacji 2017-2018 w kwocie 18.000zł. 

Radny p.S.Fojut zauważył, że to było w planie. 

Wójt Gminy potwierdził, że ten chodnik był w planie i było ustalone, że to jest po stronie dróg 

powiatowych, natomiast z racji zamieszania jakie powstało w dziale przestrzennym i z 

projektowaniem, przerzucono to z powrotem do Zblewa, bo Powiat nie chce za to odpowiadać.  W 

związku z powyższym przyjęliśmy to dzieło na siebie. Jest tam różnica  dwóch metrów w stosunku do 

pierwotnego  scenariusza i dlatego zostało to przerzucone na gminę Zblewo. Oni tego projektu nie 

chcą wykonywać. Ja oczywiście to przyjąłem z tej racji, że będzie to na pewno lepiej wyglądało i 

bardziej racjonalnie dla mieszkańców. Ta kwota która była na to przeznaczona to powinna starczyć.  

Pani Skarbnik potwierdziła, że było tam dokładnie 17.400zł., była to pomoc finansowa dla Powiatu, ale 

Powiat się wycofał.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, co w takim razie z tą uchwałą? 

Radny p. S. Fojut zapytał, czy Oni w ogóle nie będą partycypować w tym chodniku? 

Wójt Gminy odnoście partycypacji wyjaśnił, że po stronie  Powiatu jest 25% finansowania, tak jak było 

ustalone, a po stronie gminy 75%   i projektowanie i dlatego przerzuciliśmy te środki uchwałą w formie 

darowizny na Starostwo, żeby Oni realizowali ten projekt, bo były takie wytyczne. Oni zrezygnowali, bo 

się wokół tego chodnika zrobiło  duże larum, co chwilę mieszkańcy przychodzą do Starostwa i zrobiło 
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się zamieszanie. Później zmieniła się przestrzeń, ale sobie poradzimy i założenia są takie, żeby w 

2018 zrealizować  ten chodnik, a w roku 2017 żeby  był projekt. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy nie powinniśmy podjąć uchwały cofającej tamtą uchwałę, bo 

jest podjęta uchwała o pomocy dla Powiatu Starogardzkiego? 

Radny p.S.Fojut stwierdził że to będzie druga uchwała w tej samej sprawie. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że to była uchwała w sprawie pomocy dla Powiatu w tym roku,  a teraz 

zostaje to wpisane do WPF, bo projekt będzie realizowany na przełomie roku.     

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, co z tą kasą którą otrzymał Powiat? 

Pani Skarbnik odpowiedziała że Powiat oddał te pieniądze i dodała, że była podjęta uchwała o 

udzieleniu pomocy finansowej dla Powiatu, są w budżecie pieniądze w tej wysokości w  jakiej były w 

uchwale i one są dalej. Zgodnie z uchwałą pieniądze zostały przelane do Starostwa   i teraz Starostwo 

nam te pieniądze oddało. Pan Wójt podjął decyzję, że robimy sami  tę dokumentację, ale  w budżecie 

dalej te pieniądze są. Dopóki  nie będzie dokumentów ze Starostwa,  że Oni się wycofują, a lada dzień 

ten dokument będzie, czyli na następnej sesji uchylimy uchwałę o udzieleniu pomocy finansowej dla 

Powiatu.  

Radny p.S. Fojut zapytał, co takie się stało że Powiat się wycofał? 

Pan Sekretarz odpowiedział, że projektant się wycofał. 

Za podjęciem uchwały głosowało 11 Radnych i 2 Radnych wstrzymało się od głosu.  

Uchwała Nr XXXVIII/280/17 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2027 w 

załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.4  

Podjęcie uchwały w sprawie określenia regulaminu otwartego konkursu ofert dla niepublicznych 

przedszkoli, niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego i  niepublicznych  szkół 

podstawowych, w których zorganizowano oddział przedszkolny na realizację zadania publicznego 

z zakresu wychowania przedszkolnego oraz kryteriów wyboru ofert. 

p.M.Mischke poinformował na dzień dzisiejszy  zabrakło nam miejsc w przedszkolach dla dzieci, 

których rodzice złożyli wnioski. W związku z tym ustawa o systemie oświaty zobowiązuje gminę do 

wskazania miejsca i jak w danym momencie nie może tego gmina zrobić to  musi ogłosić konkurs 

dając możliwość zorganizowania tych miejsc w niepublicznych placówkach, skoro w placówkach 

publicznych zabrakło. Taki zapis wynika z ustawy i  musimy tego obowiązku dopełnić. Żeby tego 

obowiązku dopełnić to musimy  określić reguły funkcjonowania tego konkursu.  W związku z tym 

przedkładam taki regulamin. Ten regulamin został zatwierdzony przez Pana mecenasa, ale w między 

czasie  Pan Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że jeden z zapisów jest mało precyzyjny.  Wszędzie 

powinien  być zapis, że dla niepublicznych placówek czyli dla niepublicznych przedszkoli, 

niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego i niepublicznych szkół podstawowych, w 

których zorganizowano oddziały przedszkolne.   

Radny p.R.Rambowski przypomniał, że w ubiegłym roku było wiadomo że będzie brakowało  miejsc w 

przedszkolach. 

Wójt Gminy poinformował, że obecnie brakuje 35 miejsc w przedszkolach. Najbardziej celowym 

rozwiązaniem jest rozbudowa przedszkola w Zblewie i w Pinczynie.  Powstał oddział przedszkolny w 

Bytoni, trwa adaptacja pomieszczeń w szkole w Borzechowie.  My jesteśmy przygotowani na to,  żeby 

rozpocząć rozbudowę przedszkola w Zblewie i w Pinczynie, niedługo  ma być pozwolenie na budowę. 

Jest jednak kwestia finansowania, nie ma w Urzędzie Marszałkowskim dofinansowania  na rozbudowę 

przedszkoli i muszę znaleźć  środki zewnętrzne na sfinansowanie tych inwestycji.  Jak się wprowadza 

taką ustawę, to powinny być środki zapewnione. Postaram się, aby rozbudowa przedszkoli w Zb lewie i 

w Pinczynie odbyła się w przyszłym roku. Natomiast w okresie od września do czerwca będziemy 

musieli sobie jakoś poradzić. Zaprosiłem na rozmowy rodziców, których dzieci nie otrzymały miejsca w 

przedszkolu, bo takie miejsce chcemy wskazać, tylko jest kwestia  taka czy to ma być Bytonia czy 

Borzechowo, bo jest możliwość adaptacji pomieszczeń zarówno w Bytoni jak i w Borzechowie.  

Jednak zarówno Borzechowo jak i Bytonia wzbudzają kontrowersje mieszkańców, bo każdy chciałby 

aby ich dziecko uczęszczało do przedszkola w Zblewie.  My się zastanowimy i przedstawimy, w 

którym kierunku pójdziemy.  
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p.M.Mischke dodał, że nie było ukrywane to, że tych miejsc w przedszkolach brakuje  i dlatego były 

tworzone dodatkowe oddziały za niewielkie pieniądze w Bytoni, adaptowane pomieszczenia na 

poddaszu w Borzechowie.  

Radny p.K.Niemczyk zapytał, czy przegłosowując tą uchwałę mamy szansę na to, że ktoś stanie do 

konkursu, że powstaną nowe przedszkola? 

p.M.Mischke odpowiedział, że każdy kto zarejestruje działalność może przystąpić do konkursu, a  

konkurs jest dość długi, bo minimum 21 dni to ogłoszenie musi wisieć, więc  szansa jest.  To jest 

prywatny inwestor i musi ocenić czy będzie im się to kalkulowało. To wynika z ustawy o systemie 

oświaty i musimy ten konkurs ogłosić, chyba że będziemy w stanie na dzisiaj wskazać miejsce 

rodzicom, ale tego nie jesteśmy w stanie zrobić, bo na dzisiaj nie mamy miejsc. Być może przez 

wakacje coś się da wygospodarować. Na dzisiaj chcemy spełnić ten ustawowy obowiązek i taki 

konkurs ogłosić.  

Radny p.J.  Czubek poinformował, że w Borzechowie jest faktycznie wszystko przygotowane, jest 

projekt  i to nie jest taki duży koszt, aby to przerobić.  

Wójt Gminy dodał, że będzie rozbił wszystko, aby pozyskać środki na te zadania, a nie realizować 

tego z własnego budżetu, albo brać kredyty. Poddasze zostało zrobione i teraz jest kwestia 

pozyskania jakichkolwiek środków, bo to jest teraz najważniejsza rzecz w tej chwili dla mnie.  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że podejmując tę  i drugą uchwałę  dajemy wam narzędzie do 

ogłoszenia konkursu,  natomiast czy staną jakiekolwiek podmioty do konkursu to tego nie wiemy.  

p.M.Mischke wyjaśnił, że na to nie mamy wpływu, my musimy umożliwić na dzisiaj to co wprost wynika 

z przepisów prawa, a czy oni będą chcieli z tego skorzystać to ich sprawa. 

Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że przez podejmowanie  tych dwóch  uchwał ten problem nie 

musi być rozwiązany, jak żaden podmiot nie wystartuje do konkursu.  

p.M.Mischke poinformował, że musimy to im umożliwić i ogłosić konkurs. 

Radny p.K.Niemczyk zauważył, że oprócz tego  my dofinansowujemy te przedszkola z budżetu. 

p.M.Mischke wyjaśnił,  że dofinansowujmy  w zależności od formy jaka będzie zaproponowana. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy jak zostaną wyłonione w drodze konkursu podmioty to one 

mogą  aspirować o wydzierżawienie tych niedokończonych pomieszczeń ? 

p.M.Mischke odpowiedział, że podmioty niepubliczne prowadzą swoją działalność w swoich 

placówkach, a gmina może wydzierżawić pomieszczenia, ale my nie braliśmy tego pod uwagę. Chodzi 

o to żebyśmy byli w stanie sami to zagospodarować, a jeżeli któryś z podmiotów będzie chciał się 

włączyć to będzie taka alternatywa. To nie chodzi o nasze pomieszczenia. 

Przewodniczący Rady  Gminy poinformował, że w Bytoni i w Borzechowie zostały poniesione jakieś 

nakłady finansowe na adaptację i ta adaptacja nie jest skończona? 

Wójt Gminy wyjaśnił, że  na tę chwilę jest taka możliwość, że możemy adoptować pomieszczenie 

kolejne w Borzechowie i w Bytoni, bo tam są miejsca. Jest teraz kwesta wyważenia co się bardziej 

kalkuluje, czy Borzechowo,  czy Bytonia. Nie ma żadnej wątpliwości,  że trzeba wskazać te miejsca, 

bo 35 dzieci to są akurat dwa oddziały.  Larum jest jeden bo rodzice nie chcą wozić swoich dzieci  do 

Bytoni i teraz nie będą chcieli wozić do Borzechowa. Dla nas jest to najlepszym rozwiązaniem, bo  

musimy te miejsca i tak wskazać i adaptacja musi być, bo muszą być miejsca. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni 

Uchwała  Nr XXXVIII/281/17 w sprawie określenia regulaminu otwartego konkursu ofert dla 

niepublicznych przedszkoli, niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego i  niepublicznych  

szkół podstawowych, w których zorganizowano oddział przedszkolny na realizację zadania 

publicznego z zakresu wychowania przedszkolnego oraz kryteriów wyboru ofert w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.6 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Zblewo nr XXIX/212/2016 z dnia 2 grudnia 

2016 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Zblewo dla niepublicznych 

przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Zblewo oraz 

trybu i zakresu kontroli prawidłowości jej wykorzystania. 



5 
 

p.M.Mischke poinformował, że jeżeli ogłaszamy konkurs to w konkursie musimy wskazać formy 

dotowania i kwoty dotowania, które będą obowiązywały  dla wykonawców, którzy  ewentualnie  

przystąpiliby do konkursu. Żeby  to zrealizować oni muszą spełnić  określone wymagania i te 

wymagania muszą być określone. Poprzednia uchwała została rozszerzona o te dodatkowe formy dla  

uczestników konkursu, którzy ewentualnie będą  chcieli do niego przystąpić.  

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXXVIII/282/17 w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Zblewo nr XXIX/212/2016 z dnia 

2 grudnia 2016 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Zblewo dla 

niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie 

Gminy Zblewo oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości jej wykorzystania w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.6 

Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 16.45, Przewodniczący Rady Gminy zamknął XXXVIII 

sesję Rady Gminy Zblewo.  

Integralną częścią protokołu jest płyta CD oznaczona „ XXXVIII sesja – 25.05.2017r” 

 

Protokółowała 

A.Zalewska         Przewodniczący Rady Gminy  

 

          Leszek Burczyk  


